

*សម្រាប់ផ្សព្វផ្សាយភ្លាមៗ*

**ក្រុមហ៊ុនធានារ៉ាប់រងអាយុជីវិត មេនូឡាយហ្វ (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី អនុវត្តកម្មវិធីមូកសុវត្ថិភាពសម្រាប់ក្រុមគ្រួសារដំបូងគេ តាមរយៈការផ្តល់អំណោយមូកសុវត្ថិភាព ៤២៤មូក ដល់សាលាបឋមសិក្សា សំពៅមាស**

រាជធានីភ្នំពេញ ថ្ងៃទី២៣ ខែមីនា ឆ្នាំ២០១៣

រាជធានីភ្នំពេញ-- ក្រុមហ៊ុនធានារ៉ាប់រងអាយុជីវិត មេនូឡាយហ្វ (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី ដែលមានមូលដ្ឋាននៅប្រទេសកាណាដាសហការជាមួយអង្គការមូលនិធិបង្ការរបួស អាស៊ី បានប្រកាសផ្ដើមអនុវត្តកម្មវិធី “មូកសុវត្ថិភាពសម្រាប់ក្រុមគ្រួសារ” នៅថ្ងៃទី២៣ ខែមីនា ឆ្នាំ២០១៣។ អ្នកចូលរួមក្នុងអង្គពិធីផ្តល់អំណោយមូកសុវត្ថិភាពក្នុងសាលាបឋមសិក្សា សំពៅមាស មានប្រមាណ ៦០០នាក់រួមមាន មន្ត្រីរាជរដ្ឋាភិបាល តំណាងអង្គការក្រៅរដ្ឋាភិបាល តំណាងវិស័យឯកជន សិស្សានុសិស្ស លោកគ្រូ អ្នកគ្រូ និងមាតាបិតា ឬអាណាព្យាបាលសិស្ស សំដៅបង្កើនការយល់ដឹងអំពីសុវត្ថិភាពចរាចរណ៍ក្នុងប្រទេសកម្ពុជា ។

សាលាបឋមសិក្សា សំពៅមាស មានទីតាំងនៅតំបន់ដែលមានចរាចរណ៍មាញឹកតាមបណ្តោយផ្លូវ ដ៏សំខាន់មួយក្នុងរាជធានីភ្នំពេញ។ សិស្សានុសិស្សនៅសាលានេះច្រើនជាង ៨០% បានធ្វើដំណើរទៅមកសាលារៀន តាមទោចក្រយានយន្ត និងទោចក្រយាន ប៉ុន្តែពួកគេទាំងនោះតិចតួចបំផុតបានពាក់មូកសុវត្ថិភាព។ កម្មវិធីមូកសុវត្ថិភាពសម្រាប់ក្រុមគ្រួសារ នឹងធ្វើការផ្តល់មូកសុវត្ថិភាពចំនួន ៤២៤មូក ទៅដល់សិស្សានុសិស្ស ៣០៤នាក់ លោកគ្រូ-អ្នកគ្រូ ២០នាក់ និងមាតា(ម្តាយ)របស់សិស្ស ១០០នាក់ រួមទាំងផ្តល់វគ្គបណ្តុះបណ្តាលដល់លោកគ្រូ-អ្នកគ្រូ និងមាតាបិតាសិស្ស ដើម្បីពង្រឹងចំណេះដឹងរបស់ពួកគាត់អំពីការពាក់មូកសុវត្ថិភាព និងជំរុញលើកទឹកចិត្តពួកគាត់ឲ្យពាក់មូកសុវត្ថិភាពឲ្យកូនៗរបស់ពួកគាត់។

លោក **Robert Elliott** អគ្គនាយកប្រតិបត្តិ និងនាយកចាត់ការទូទៅរបស់ក្រុមហ៊ុនមេនូឡាយហ្វ (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី បានមានប្រសាសន៍ថា៖ “ក្នុងនាមជាក្រុមហ៊ុនធានារ៉ាប់រងអាយុជីវិតមួយដែលឈានមុខគេនៅលើពិភពលោក ចក្ខុវិស័យរបស់ក្រុមហ៊ុនមេនូឡាយហ្វគឺការផ្តល់ជូនដល់ប្រជាជនកម្ពុជានូវអនាគតមួយដ៏ប្រសើរ។” លោកបានមានប្រសាសន៍បន្ថែមទៀតថា “គម្រោង «មូកសុវត្ថិភាពសម្រាប់ក្រុមគ្រួសារ» នេះផ្តល់ជូនដល់ក្រុមហ៊ុននូវឪកាសមួយក្នុងការរួមចំណែកធានាបាននូវមានសុវត្ថិភាពសម្រាប់កុមារកម្ពុជា និងក្រុមគ្រួសារតាមរយៈការផ្តល់ការអប់រំទាក់ទងនឹងសុវត្ថិភាពចរាចរណ៍ និងសារៈសំខាន់នៃការប្រើប្រាស់មូកសុវត្ថិភាពក្នុងពេលធ្វើដំណើរទាំងរបស់អ្នកបើកបរ និងអ្នករួមដំណើរជាមួយ។”

តាមរយៈការប្តេជ្ញាចិត្តរបស់ខ្លួនក្នុងការទទួលខុសត្រូវការងារសង្គម បុគ្គលិកក្រុមហ៊ុន មេនូឡាយហ្វ (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី បានចូលរួមគាំទ្រដល់គម្រោងតាមរយៈការផ្តល់ជាអំណោយមូកសុវត្ថិភាព ការដាក់តំនូរអប់រំអំពីសុវត្ថិភាពចរាចរណ៍នៅលើរបងសាលារៀន បង្រៀនសិស្សានុសិស្សអំពីរបៀបពាក់មូកសុវត្ថិភាពឲ្យបានត្រឹមត្រូវ និងផ្តល់ជំនួយក្នុងវគ្គបណ្តុះបណ្តាលដល់មាតា និងសិស្សានុសិស្សដែលបានរៀបចំឡើងអង្គការមូលនិធិបង្ការរបួស អាស៊ី។

លោកស្រី **ស៊ី សុថា** នាយិកាសាលាបឋមសិក្សា សំពៅមាស បានមានប្រសាសន៍នៅក្នុងពេលប្រកាសផ្ដើមអនុវត្តកម្មវិធីថា៖ “អង្គពិធីនាថ្ងៃនេះជាព្រឹត្តិការណ៍ដ៏មានសារៈសំខាន់ថ្មីមួយទៀតសំរាប់សាលារបស់យើងខ្ញុំ”។ លោកស្រីបានបន្ថែមទៀតថា៖ “កុមារជាទ្រព្យដ៏មានតម្លៃបំផុតរបស់យើង និង

សង្គមជាតិ ប៉ុន្តែពួកគេក៏ជាក្រុមដែលងាយទទួលរងគ្រោះថ្នាក់ដែរ។ យើងប្តេជ្ញាចិត្តក្នុងការបំពេញការងារជាមួយមាតាបិតា អាណាព្យាបាលសិស្ស និងដៃគូពាក់ព័ន្ធផ្សេងៗទៀត ដើម្បីជំរុញធ្វើឲ្យការពាក់មួកសុវត្ថិភាព ក្លាយជាការចាំបាច់មួយសំរាប់សិស្សានុសិស្សនៅពេលដែលពួកគេធ្វើដំណើរទៅមកសាលារៀន។

**ឯកឧត្តម យូង ស្រេង** អភិបាលរងរាជធានីភ្នំពេញ និងជា តំណាងដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់ ឯកឧត្តម កែប ជុតិមា ទីប្រឹក្សាផ្ទាល់សម្តេចអគ្គមហាសេនាបតីតេជោ ហ៊ុន សែន នាយករដ្ឋមន្ត្រីនៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា និងជា អភិបាលរាជធានីភ្នំពេញ បានមានប្រសាសន៍ថា៖ “កាលពីឆ្នាំ២០១២ មានមនុស្ស ១,៨៩៤ នាក់បានស្លាប់បាត់បង់ជីវិត និង ៤,៣៨៨នាក់បានទទួលរងរបួសធ្ងន់ដោយសារតែគ្រោះថ្នាក់ចរាចរណ៍នៅលើដងផ្លូវក្នុងប្រទេសកម្ពុជា។ ឯកឧត្តមមានប្រសាសន៍បន្ថែមទៀតថា៖ “យើងពិតជាមានការកោតសរសើរចំពោះអំពើជំនុំសប្បុរសរបស់ក្រុមហ៊ុន មេនូឡាយហ្វ (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី និងអង្គការមូលនិធិបង្ការរបួសអាស៊ី ដែលបានបង្កើតឲ្យមានជាពិធីផ្តល់អំណោយមួកសុវត្ថិភាពនាថ្ងៃនេះឡើង។ នេះគឺជាការរួមចំណែកដ៏ប្រពៃជាមួយរាជរដ្ឋាភិបាលដើម្បីកាត់បន្ថយគ្រោះថ្នាក់ឲ្យមកនៅកម្រិតទាបបំផុត ហើយវាក៏បានជំរុញឲ្យមានសុវត្ថិភាពដល់ប្រជាជនកម្ពុជា។ យើងត្រូវតែទទួលបានមនុស្សគ្រប់វ័យ ជាពិសេសគឺកុមារ ពាក់មួកសុវត្ថិភាពរាល់វេលាធ្វើដំណើរ។ យោងតាមការសិក្សាស្រាវជ្រាវបានបង្ហាញថា ការពាក់មួកសុវត្ថិភាពបានត្រឹមត្រូវអាចកាត់បន្ថយនឹងការស្លាប់បាន ៤២ភាគរយ និងការរងរបួសក្បាលធ្ងន់ធ្ងរ ៦៩ភាគរយ ពេលមានគ្រោះថ្នាក់ចរាចរណ៍កើតឡើង” ។

ការកែសម្រួលលើច្បាប់ស្តីពីចរាចរណ៍ផ្លូវគោក ដែលក្នុងនោះក៏រួមមានការដាក់បញ្ចូលនូវបទបញ្ញត្តិមួយកំណត់ពីការពាក់មួកសុវត្ថិភាពចំពោះអ្នករួមដំណើរតាមទោចក្រយានយន្តជាមនុស្សពេញវ័យ និងកុមារ កំពុងស្ថិតនៅក្រោមការពិនិត្យ និងពិភាក្សាដោយស្ថាប័នរាជរដ្ឋាភិបាលពាក់ព័ន្ធ។ **លោកគឹម បញ្ញា** នាយកអង្គការមូលនិធិបង្ការរបួស អាស៊ីប្រចាំប្រទេសកម្ពុជា បានមានប្រសាសន៍ថា៖ “ខណៈពេលដែលអ្នកបើកបរទោចក្រយានយន្តប្រមាណ ៨០ភាគរយ ពាក់មួកសុវត្ថិភាពនៅពេលធ្វើដំណើរលើដងផ្លូវនៃប្រទេសកម្ពុជា មានអ្នករួមដំណើរតាមទោចក្រយានយន្ត គិតទាំងកុមារផង ប្រមាណ ៧ប៉ុណ្ណោះបាន% ពាក់មួកសុវត្ថិភាព។ លោកបានបន្ថែមទៀតថា៖ “អង្គការមូលនិធិបង្ការរបួស អាស៊ី កំពុងបន្តអំពាវនាវដោយផ្ទាល់ទៅកាន់រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជាតាមរយៈសេចក្តីថ្លែងការណ៍រួមមួយ ដែលមានសង្គមស៊ីវិល និងវិស័យឯកជនពាក់ព័ន្ធប្រមាណជាង ៦០បានចុះហត្ថលេខាគាំទ្រ សំដៅជំរុញឲ្យមានការពិនិត្យលទ្ធភាពពន្លឿនការពិភាក្សា និងអនុម័តលើសេចក្តីព្រាងច្បាប់ស្តីពីចរាចរណ៍ផ្លូវគោក ដែលក្នុងនោះក៏ (ថ្មី) យានយន្ត គិតទាំងកុមារ ត្រូវពាក់មួកមានការដាក់បញ្ចូលនូវការកំណត់ឲ្យអ្នករួមដំណើរតាមទោចក្រសុវត្ថិភាព ដែលជាការកំណត់ដ៏ត្រឹមត្រូវមួយទទួលបាននូវការគាំទ្រប្រមាណ ៩៨ភាគរយ ពីប្រជាជនកម្ពុជាដែលចូលរួមឆ្លើយតបនឹងការសម្ភាសន៍។

\*\*\*\*\*

អំពីអង្គការមូលនិធិបង្ការរបួស អាស៊ី គឺជាអង្គការមិនស្វែងរកប្រាក់ចំណេញដែលបានចុះបញ្ជីនៅសហរដ្ឋអាមេរិកលេខ ៥០១ ការសហការប្រើមួយ ដែល (៣) (ស៊ី)សាធារណៈអប់រំកម្មវិធី ឯកជន-ការយល់ដឹងសាធារណៈ និងកម្មវិធីមួកសុវត្ថិភាពតាមសាលារៀន ដើម្បីកាត់បន្ថយអត្រារងរបួស និងការបាត់បង់ជីវិតដោយសារគ្រោះថ្នាក់ចរាចរណ៍នៅក្នុងបណ្តាប្រទេសកំពុងអភិវឌ្ឍន៍។ អង្គការមូលនិធិបង្ការ

រហូស អាស៊ី មានការិយាល័យក្នុងទីក្រុង ហាណូយ និងទីក្រុងហ្វូជីមិញ ប្រទេសវៀតណាម ទីក្រុងភ្នំពេញ ប្រទេសកម្ពុជា និងទីក្រុងបាកក ប្រទេសថៃ។ ក្នុងឆ្នាំ ២០០១ អង្គការមូលនិធិបង្ការរហូស អាស៊ី បានកសាងនូវរោងចក្រតម្លើងមូលនិធិសុវត្ថិភាពមិនយកកម្រៃមួយ ដែលមានឈ្មោះថា V-SPEC ដែលផលិតមូលនិធិសុវត្ថិភាព សម្រាប់តំបន់ត្រូពិចដោយមានម៉ាក Protec។ មូលនិធិសុវត្ថិភាពនេះ សមស្របនឹងបរិស្ថាន មានសុវត្ថិភាព និងផ្តល់ជម្រើសគ្រប់គ្រាន់សម្រាប់អ្នកបើកបរទោចក្រយានយន្ត និងទោចក្រយាន។

នៅឆ្នាំ២០០៩ មូលនិធិបង្ការរហូស អាស៊ី បានចាប់ផ្តើមអនុវត្តកម្មវិធីមូលនិធិសុវត្ថិភាពជាថ្នាំបង្ការសាកល(GHVI) ដោយសហការជាមួយមូលនិធិសហព័ន្ធយានយន្តអន្តរជាតិ (FIAF) និងធនាគារពិភពលោកផ្នែកសុវត្ថិភាពចរាចរណ៍សាកល (World Bank Global Road Safety Facility) ដែលមានគោលបំណងជាអន្តរជាតិរួមមួយគឺ “ឲ្យមានការពាក់មួកសុវត្ថិភាពលើមនុស្សគ្រប់រូបនៅក្នុងទសវត្សរ៍សុវត្ថិភាពចរាចរណ៍ផ្លូវគោកឆ្នាំ (២០១១-២០២០)។” ក្នុងខែឧសភា ឆ្នាំ២០១០ កម្មវិធីមូលនិធិសុវត្ថិភាពជាថ្នាំបង្ការជីវិតនៅកម្ពុជា ត្រូវបានសម្ពោធនៅភ្នំពេញ ដោយឯកឧត្តម អ៊ឹម សិទ្ធិ រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងអប់រំ យុវជន និងកីឡា និងជាតំណាងដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់ របស់ឯកឧត្តម ស ខេង រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងមហាផ្ទៃ។

\*\*\*\*\*

**អំពីក្រុមហ៊ុនមេនូឡាយហ្វ (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី**

ដោយបានចាប់ផ្តើមប្រតិបត្តិការរបស់ខ្លួននៅថ្ងៃទី ២៨ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០១២ ក្រុមហ៊ុនមេនូឡាយហ្វ (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី គឺជាផ្សារថ្មីចុងក្រោយរបស់ ក្រុមហ៊ុនមេនូឡាយហ្វហ្វាយនែនសល ដែលជាក្រុមហ៊ុនធានារ៉ាប់រងអាយុជីវិតយានមុខគេមួយក្នុងពិភពលោក។ ក្នុងនាមជាក្រុមហ៊ុនធានារ៉ាប់រងអាយុជីវិតបរទេសដំបូងគេនៅព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា ក្រុមហ៊ុនមេនូឡាយហ្វ (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី បានប្តេជ្ញាចិត្តក្នុងការផ្តល់ជូនអតិថិជននូវផលិតផល និងសេវាកម្មផ្នែកការពារហិរញ្ញវត្ថុដែលជាតម្រូវការចាំបាច់របស់ពួកគាត់។

\*\*\*\*\*

**អំពីក្រុមហ៊ុន មេនូឡាយហ្វ ហ្វាយនែនសល**

ក្រុមហ៊ុន មេនូឡាយហ្វហ្វាយនែនសល គឺជាក្រុមហ៊ុនផ្តល់សេវាហិរញ្ញវត្ថុយានមុខគេ ដែលមានមូលដ្ឋាននៅប្រទេសកាណាដា និងមានប្រតិបត្តិការធំៗនៅអាស៊ី កាណាដា និង សហរដ្ឋអាមេរិក។ នៅ ក្នុងឆ្នាំ ២០១២ យើងខ្ញុំបានប្រារព្ធខួប ១២៥ ឆ្នាំ ក្នុងការផ្តល់នូវដំណោះស្រាយ ដែលមាន ប្រសិទ្ធភាព ភាពជឿជាក់ ទំនុកចិត្ត និង ការគិតឆ្ពោះទៅកាន់ថ្ងៃអនាគត សម្រាប់ ការសម្រេចចិត្តដ៏សំខាន់ៗ ទាក់ទង នឹងហិរញ្ញវត្ថុរបស់អតិថិជន។ បណ្តាញជាលក្ខណៈ អន្តរជាតិនៃនិយោជិត ភ្នាក់ងារ និង ដៃគូចែកចាយ របស់យើងខ្ញុំ កំពុងផ្តល់ជូនដល់អតិថិជនរាប់លាននាក់ នូវផលិតផលនិងសេវាកម្មការពារផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុ និងផ្នែកគ្រប់គ្រងទ្រព្យ សម្បត្តិ។ យើងខ្ញុំក៏ផ្តល់ជូនផងដែរ នូវសេវាគ្រប់គ្រងទ្រព្យសកម្ម ជូនដល់ អតិថិជន ដែលជា ស្ថាប័នផងដែរ។ ថវិកាដែលស្ថិតក្រោមការគ្រប់គ្រងរបស់ ក្រុមហ៊ុនមេនូឡាយហ្វ ហ្វាយនែនសល និងក្រុមហ៊ុនសាខារបស់ខ្លួនមានចំនួន ៥៣២ ពាន់លានដុល្លារកាណាដា ( ៥៣៥ ពាន់



លានដុល្លារអាមេរិក) គិតត្រឹមថ្ងៃទី ៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ ២០១២។ ក្រុមហ៊ុនធ្វើប្រតិបត្តិការ របស់ខ្លួន នៅតំបន់ អាស៊ី និង ប្រទេសកាណាដា ក្រោមឈ្មោះថា ក្រុមហ៊ុនមេនូឡាយហ្វ៊ូហ្វាយនៃនសល និងក្រោមឈ្មោះ ថា ក្រុមហ៊ុន John Hancock នៅសហរដ្ឋអាមេរិក។

\*\*\*\*\*

**សម្រាប់ទំនាក់ទំនងសារព័ត៌មាន៖**

ក្រុមហ៊ុន មេនូឡាយ (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី  
 លោក ពន្លឺ តុលា  
 នាយកផ្នែកទំនាក់ទំនងអតិថិជន  
 លេខទូរស័ព្ទ៖ ០២៣ ៩៦៥ ៩៦៥  
 អ៊ីម៉ែល៖ [tola\\_ponlu@manulife.com](mailto:tola_ponlu@manulife.com)

អង្គការមូលនិធិបង្ការរបួស អាស៊ី  
 កញ្ញា Nellie Moore  
 មន្ត្រីសម្របសម្រួលការទំនាក់ទំនង  
 លេខទូរស័ព្ទ៖ ០៨ ៦២៩៩ ១៤០៩  
 អ៊ីម៉ែល៖ [nellie.moore@aipf-vietnam.org](mailto:nellie.moore@aipf-vietnam.org)